
Folketingets Sundhedsudvalg har den 12-04-2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 496 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt .

Spørgsmål nr. 496:
’’ Kan ministeren af- eller bekræfte, at brugen af Dinitrogenoxid, der kendes 
som lattergas eller kvælstofforilte, er under udfasning?”

Svar:
Til besvarelse af dit spørgsmål har jeg indhentet bidrag fra både Lægemiddel-
og Sundhedsstyrelsen.

Lægemiddelstyrelsen har oplyst, at styrelsen ikke kan bidrage til besvarelse af 
ovenstående spørgsmål, da lægemiddelstatistikregisteret ikke indeholder op-
lysninger om salget af medicinske gasser, herunder dinitrogenoxid. Ifølge ”Be-
kendtgørelse om gasser til medicinsk brug”, nr. 1318 af 27/11 2007 er det me-
ningen, at gassernes skal indberettes til lægemiddelstatistikregisteret efter 
samme metode som alle andre lægemidler. Af tekniske årsager er kravet om 
indberetninger til registeret udskudt til 1. januar 2011.

Sundhedsstyrelsen har oplyst, at styrelsen fra faglig side har fået oplyst, at lat-
tergas ikke er under udfasning i forbindelse med fødsler eller i børnetandple-
jen. 

Jeg kan på baggrund af ovenstående henholde mig til Sundhedsstyrelsens op-
lysninger.
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